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Inleiding 
Eind april werd duidelijk dat Vredestein de bandenfabriek in onze stad zal sluiten en Apollo de 
productie zal overhevelen naar Hongarije. Een betreurenswaardig besluit, maar met mogelijk nog een 
vies staartje. 
In 1947 begon de bouw van de Vredestein-fabriek in het havengebied. Sindsdien zijn er heel veel 
rubberproducten geproduceerd. Nu is het produceren van (kunst)rubber niet per definitie een schoon 
proces, getuige ook de luchtfoto’s uit bijvoorbeeld de jaren ’70 van de fabriek, met een zwarte, 
rokende schoorsteen. In die jaren werd niet zo nauw gelet op vervuiling van lucht, water en bodem als 
tegenwoordig.  
Maar ook recenter weten we dat er sprake is geweest van vervuiling. In augustus 2003 woedde er een 
grote brand in het grondstoffenmagazijn van de fabrikant. Maar ook in 2017 en 2023 zijn er nog 
(kleinere) branden geweest. Met name bij die eerste brand is het Twentekanaal zwaar vervuild 
geraakt, waar we tot op de dag van vandaag last van hebben. 
Hoe zwaar de vervuiling in met name de bodem is, weten we niet. Wat we wel weten, is dat maar al te 
vaak in de afgelopen jaren is gebleken dat de vervuiler niet betaalt. Tegen de tijd dat vervuiling 
opgeruimd moet worden, is de vervuilende vogel gevlogen. Wat er dan achterblijft is een terrein waar 
de belastingbetaler voor de schoonmaakkosten opdraait. 
Een deel van het terrein blijkt al in 2024 verkocht aan Heylen Warehousing.  
Omdat we vrezen dat bij een herontwikkeling van het gebied, ergens in de tijd, vervuiling wordt 
geconstateerd en de gemeente via ODT een handhavende taak heeft, hebben we de volgende vragen 
aan het college: 
 
Vraag 1: Heeft het college in beeld hoe groot de vervuiling van de bodem en van het Twentekanaal 
is? Zo niet, is het college van plan om dit boven tafel te krijgen voordat Apollo uit Enschede vertrekt? 
 
Vraag 2: Kan het college de raad garanderen dat Apollo het terrein en de haven bij vertrek volledig 
schoon achterlaat? 
 
Vraag 3: Mocht er vervuiling in de bodem worden geconstateerd op het terrein wat reeds verkocht is 
aan Heylen Warehousing, kunnen schoonmaakkosten dan verhaald worden op Apollo of Heylen 
Warehousing?   
 
 
 
 
 


